
Niedawno media obiegła informacja o próbie zmia-
ny przepisów pod prezesa Jarosława Kaczyńskiego, który 
przegrał sprawę z Radosławem Sikorskim i miał ponieść 
duży koszt publicznych przeprosin. Sprawa zakończyła się 
ugodą i temat przycichł. W Łęcznej radni podjęli uchwa-
łę znaną pod nazwą Lex Kotuła, która pomogła jednemu 
z nich przestać płacić opłatę targową. Nie brakuje gło-
sów, że to zwykła prywata i pisanie przepisów pod wła-
sne działalności.

Temat warto zacząć od 
przedstawienia aktywności 
i sylwetki radnego Piotra Kotu-
ły. Do rady miejskiej dostał się 
z komitetu burmistrza Leszka 
Włodarskiego. Jednak z czasem 
ich drogi mocno się rozeszły, 
a radny zaczął krytykować obec-
nego włodarza.
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Udany Bieg Tropem 
Wilczym
Sprawdź na str. 4

W Bogdance powołano Łęczyński 
Klaster Energii 
Czytaj na str. 4

Rozmowa z Leszkiem Włodarskim, 
burmistrzem Łęcznej

Radni zagwarantowali sobie cykliczne podwyżki. Właśnie 
dostali czwartą z przewidywanych aż sześciu! Niektórzy zara-
biają już o 250% więcej niż na początku kadencji. 

Radni Rady Miejskiej w Łęcznej to jedyna grupa, która za-
pewniła sobie w budżecie na rok 2023 podwyżki! I to nie byle 
jakie, bo wynoszące prawie 16% w porównaniu tylko do ubiegłe-
go roku, a w porównaniu do początku kadencji niektórzy radni 
zarabiają już o nawet 250% więcej!!! O takim wzrośnie wyna-
grodzeń przy pędzącej infl acji pracownicy szkół, centrum kultury 
lub bibliotek mogą tylko pomarzyć. 

W momencie kiedy na samorządy spadła fala zwiększonych 
wydatków za ogrzewanie, paliwa, energię, gaz oraz najwyższa 
od dekad infl acja i konieczność zaciskania pasa, radni z Łęcznej 
czują się jak pączki w maśle.

Jeszcze we wrześniu 2018 roku szeregowi radni zarabiali 
po 600 złotych miesięcznie! A teraz to już 1396 złotych (wzrost 
o 132%). Jednak diety większości funkcyjnych radnych są znacz-
nie wyższe i sięgają nawet 2443 złotych na rękę.

Tuż po wyborach wybrani po raz pierwszy zwiększyli swoje 
uposażenie o kilkadziesiąt procent, a ponownie zrobili to pod 
koniec 2021 roku.  Wtedy też zmodyfi kowali przepisy w taki spo-
sób, aby kolejne podwyżki otrzymywać co roku automatycznie, 
już bez konieczności głosowania. Zrobili to powiązując wysokość 
diet z rosnącą pensją minimalną. Tym sposobem następne dwie 
podwyżki radni dostali na początku 2022 i 2023 roku.

dok. na str. 2

Pojezierze: Jak rozpoczął się rok 2023
Leszek Włodarski: Nowy Rok rozpoczął się 

bardzo dobrze. W styczniu otworzyliśmy ulicę 
w kierunku osiedla Bobrowniki, która była ostat-
nim elementem budowy sieci nowych połączeń 
w centrum miasta. Teraz z tego miejsca możemy 
wyjechać szybko i bezpiecznie w trzech kierun-
kach:  al. Jana Pawła II, ul. Krasnystawskiej oraz ul. 
Wierzbowej na Bobrownikach, przy okazji korzy-
stając z blisko 200 nowych miejsc parkingowych.    

Nie zwalniamy tempa. W marcu sfi nalizowali-
śmy modernizację ul. Gwarków a prace kończymy 
na drogach w Witaniowie, Podzamczu i Starej Wsi 
Kolonii. Nie zapominamy o oświacie. Trwają za-
awansowane prace termomodernizacyjne Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Łęcznej oraz postępowanie 
przetargowe na budowę nowego przedszkola. 
Został również złożony kilkumilionowy wniosek 
na budowę nowoczesnego żłobka. Dodatkowo 
jeszcze w marcu wyłonimy wykonawców kolej-
nych inwestycji drogowych: przebudowy aż 20 
ulic miejskich oraz drogi w Trębaczowie.

P: Samorządy w całej Polsce mierzą się z 
drożyzną i infl acją. Jaki to ma wpływ na sy-
tuację gminy?

Najważniejsza inwestycja 
drogowa tej kadencji dobiegła 
końca. Sieć nowych dróg wy-
jazdowych z centrum Łęcznej 
została zakończona.

Drogi budowano w dwóch eta-
pach. W trakcie pierwszego z nich 
ułożono ulicę łączącą al. Jana Pawła 

II z ulicą Kardynała Wyszyńskiego. 
Powstała też nowa droga przy 
starostwie aż do komendy policji. 
W ubiegłym roku kolejnym eta-

LW: Ratuje nas to, że szereg inwestycji 
realizujemy dzięki skutecznemu pozyskiwaniu 
środków zewnętrznych. Mamy na tym polu 
wiele sukcesów i perspektywę pozyskania fi -
nansowania na kolejne inwestycje. Niestety, 
podobnie jak w inne samorządy, uderzyły nas 
ogromne podwyżki cen energii. Tylko sam gaz 
podrożał o ponad 600 %. Tym bardziej w tych 
trudnych czasach powinniśmy zadbać o budżet 
gminy. Niestety część radnych myśli inaczej. Za-
miast współpracować szukają zwady, politykują 
i myślą o sobie, a nie naszej małej ojczyźnie.

P: Co ma Pan na myśli?
LW: Chociażby ostatnią uchwałę miejską 

Lex Kotuła, czyli likwidację opłaty targowej tyl-
ko dlatego, że musiał ją wnosić jeden z radnych. 
To zwykła prywata, skrojona pod jedną osobę 
kosztem innych mieszkańców Łęcznej. W ten 
sposób zrezygnowano ze źródła dochodów, 
przerzucając utrzymanie targowiska na nas 
wszystkich. Jednocześnie ci sami radni z klubu 
PIS wraz z koalicjantami podzielili handlujących 
na tych, co muszą ponosić opłaty i tych, co han-
dlują za darmo.
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Nowe drogi w Łęcznej
pem inwestycji była budowa 
ronda i dalszej części drogi od 
Wyszyńskiego do Wierzbowej 
oraz w drugą stronę od komen-
dy policji, do ulicy Magnolio-
wej i dalej do Krasnystawskiej.
To  n iew ąt p l iw ie  na jw aż-
niejsze drogowe inwestycje 
w tej kadencji burmistrza Wło-
darskiego. Otwarcie centrum 
Łęcznej było również jedną 
z obietnic wyborców włodarza. 
To jednak nie koniec drogowych 
zmian. Wraz z pracami przy budo-
wie nowego przedszkola, które ma 
powstać przy SP nr 4 połączone zo-
staną ulice Wiosenna i Wierzbowa 
znacznie skracając przejazd.

BB

Radni z Łęcznej z kolejnymi 
i dużymi podwyżkami!

LEX Kotuła. Radni zmienili prawo i... 
pomogli swojemu koledze

Magazyn National Geo-
graphic przygotował ranking 
TOP 10 najpiękniejszych jezior 
w Polsce. Podczas tworzenia 
zestawienia brano pod uwagę 
ciszę, spokój oraz malowni-
czość miejsca.

Zazwyczaj w takich ran-
kingach prym wiodą jeziora na 
Mazurach. Tym razem docenio-
no także jezioro Piaseczno, któ-
re zajęło wysokie 4 miejsce. Jak 
swój wybór uzasadniają twórcy 
rankingu?

- Czysta woda sprawia, że 
miejsce jest popularnym ośrod-
kiem wypoczynkowym na Poje-
zierzu Łęczyńsko-Włodawskim. 
Ale, ale…to nie wszystko. Piasz-
czyste dno Jeziora Piaseczno 

Piaseczno wśród najpiękniejszych 
jezior w Polsce

kryje w sobie tajemnice, sięga-
jące czasów II wojny światowej. 
Wyobraźnię nurków rozpala sa-
molot Junkers, zestrzelony po-
dobno przez partyzantów i po-
grzebany w odmętach jeziora.

Jezioro Piaseczno należy 
do najgłębszych i najczystszych 
akwenów Pojezierza Łęczyńsko
-Włodawskiego. Ma głębokość 
38,8 m, powierzchnię 86 ha, dłu-
gość 1,5 km i szerokość 0,8 km.

Pierwsze miejsce w rankin-
gu zajęło jezioro Nidzkie, woj. 
warmińsko-mazurskie. Poło-
żone w Puszczy Piskiej. Jezioro 
niezwykłe i magiczne. Jedno 
z najbardziej dzikich i nieokieł-
znanych w Polsce.

BB

Arkadiusz Onyszko który 
został przez sąd pozbawiony 
mandatu radnego za fikcyj-
ne zameldowanie u obecne-
go starosty Krzysztofa Nie-
wiadomskiego przestał też 
pełnić funkcję w zarządzie 
powiatu. Jego miejsce zajął 
Adam Niwiński, były staro-
sta w kadencji 2006-2010 
i 2010-2014.

Zarząd powiatu łęczyń-
skiego tworzą obecnie ludzie 
związani z Prawem i Sprawie-
dliwością. Starosta Krzysztof 
Niewiadomski, wicestarosta 
Michał Pelczarski, Piotr Ry-
bak, Michał Woźniak i Adam 
Niwiński.

BB

Nowy członek 
zarządu powiatu



Lodowisko z prawdziwego 
zdarzenia działało w Łęcznej 
przez 2,5 miesiąca. W tym czasie 
skorzystało z niego bardzo wiele 
osób. Od maleńkich dzieci, aż po 
dobrze dojrzałych obywateli.

Lodowisko było odpowie-
dzią na oddolny wniosek do bu-
dżetu obywatelskiego, który zdo-
był najwięcej głosów w ubiegłej 
edycji tego konkursu. I okazał się 
bardzo dobrym wyborem.

Lodowisko funkcjonowało 
od samego rana do późnych go-
dzin wieczornych, a dodatkowo 
przez pół dnia w formule z bez-
płatnym wejściem na tafl ę. Kto 
był w weekend lub w czasie ferii 
ten wie i widział jak dużo osób 
korzystało z atrakcji.

Dlatego opinia mieszkań-
ców jest dość jednoznaczna – 
chcemy lodowiska również w ko-
lejnym sezonie zimowym!    BB
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KRONIKA ZDARZEŃ

Pożar budynku mieszkalno-gospodarczego
5 marca o godz. 23.33 PSP w Łęcznej otrzymała zgłoszenie 

o pożarze budynku gospodarczego z częścią mieszkalną w Zawie-
przycach – Kolonii, gm. Spiczyn. 

Jak na miejscu ustalono, palił się budynek gospodarczy drewnia-
no-murowany z przyległą murowaną częścią mieszkalną. Dach już za-
walił się do środka, a drewniane ściany uległy całkowitemu spaleniu. 
Właściciel na szczęście znajdował się już na zewnątrz budynku.  

Działania strażaków polegały na gaszeniu płonącego budynku 
oraz zabezpieczeniu przed ogniem sąsiedniej stodoły, oddalonej zale-
dwie ok. 4 m. W trwającej niemal 3 godziny akcji wzięło udział 7 zastę-
pów straży pożarnej, w tym 2 z KP PSP w Łęcznej oraz 5 z OSP: Charlęż, 
Januszówka, Spiczyn, Jawidz, Ludwin – w sumie 34 ratowników.
Pożary sadz kominowych

27 lutego br. o godz. 20.46  KP PSP w Łęcznej otrzymała 
zgłoszenie o pożarze sadzy w przewodzie kominowym domu 
w Zezulinie Niższym, gm. Ludwin. 

Do działań wysłano strażaków z KP PSP w Łęcznej oraz jed-
nostki OSP z Ludwina i Zezulina. 

Strażacy zabezpieczyli miejsce zdarzenia, wygasili piec c.o 
i ugasili płonące sadze w przewodzie kominowym. Budynek 
odymiono i przewietrzono, a pomieszczenia sprawdzono mier-
nikiem wielogazowym. Urządzenie nie wykazało obecności 
tlenku węgla. 

Akcja z udziałem 15 strażaków trwała niemal godzinę. 

Zdarzenia na drogach
22 lutego br. o godz. 18.05 KP PSP w Łęcznej otrzymała 

zgłoszenie o wypadku  drogowym w miejscowości Bogdanka, 
gm. Puchaczów. Strażacy z OSP Puchaczów i ZSR w Bogdance na 
miejscu stwierdzili, że doszło do zderzenia dwóch samochodów 
osobowych -  Audi A6 i  Nissana Quashqai. Strażacy zabezpie-
czyli miejsce zdarzenia, usunęli uszkodzone pojazy na pobocze 
i uprzątnięli z jezdni elementy karoserii. 

Akcja trwała 52 min. i wzięły w niej udział 2 zastępy stra-
żackie oraz policja. 

21 lutego br. o godz. 04.45 KP PSP w Łęcznej otrzymała 
zgłoszenie o wypadku  drogowym w miejscowości Kijany,  gm. 
Spiczyn. Na miejscu stwierdzono, że samochód dostawczy ude-
rzył w drzewo leżące na drodze. Strażacy zabezpieczyli miejsce 
zdarzenia oraz usunięli uszkodzony pojazd na pobocze. 

Akcja trwała niemal półtorej godziny i wzięły w niej udział 
2 zastępy straży pożarnej z Łęcznej i Spiczyna, ZRM i policja.  red
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Następna sprawa to prze-

kazywanie, przez grupę więk-
szości radnych, dużych pienię-
dzy pochodzących od miesz-
kańców naszej gminy na re-
mont dróg powiatowych, bo 
taki nakazał przyszedł „z góry”. 
A  przecież tak nie powinno być. 
Najpierw powinniśmy zadbać 
o nasze drogi gminne, a dopie-
ro później kredytować innych.

P: A jak widzi Pan najbliż-
szą przyszłość?

LW: Skarbem Łęcznej są 
jej mieszkańcy dlatego dla 
ich dobra i w porozumieniu 
z nimi nadal będę realizował 
plan rozwoju naszego miasta. 
Na inwestycje w tym roku 
przeznaczamy rekordowe 
pieniądze i pozytywne efekty 
ich realizacji odczują wszy-
scy. Czekamy na cieplejsze 
dni, aby dokończyć będące 
na finiszu inwestycje drogo-
we. Już wkrótce w Łęcznej 
rozpoczną się duże inwesty-

Rozmowa z Leszkiem Włodarskim, 
burmistrzem Łęcznej

Radni z Łęcznej z kolejnymi podwyżkami!
dok. ze str. 1

Były próby zmniejsze-
nia diet i ich ograniczenia.                    

Radni się nie zgodzili!
Radni w międzyczasie głu-

si byli na propozycję obniżenia 
swojego wynagrodzenia do wy-
sokości symbolicznej za wyko-
nywanie pracy społecznej. Na-
tomiast całkiem niedawno nie 
zgodzili się nawet na likwida-

cję mechanizmu automatycz-
nych podwyżek. Pozwoliłoby to 
na ponad 150 tysięcy oszczęd-
ności do końca kadencji rady!
Bez zmian już w lipcu radni 
otrzymają piątą podwyżkę, 
a od początku 2024 roku ich 
wynagrodzenie wzrośnie po 

raz szósty.
Warto przy tym wspo-

mnieć, że radny funkcję powi-
nien wykonywać nie dla pie-
niędzy, a społecznie, dieta ma 
być jedynie rekompensatą za 
nieobecność w pracy, a nie do-
datkowym źródłem pieniędzy. 
Wszystkie komitety wyborcze 
niosły przed wyborami hasła 
poprawy sytuacji mieszkań-

ców Łęcznej, ale najlepiej na 
tym wyszli póki co sami radni. 
Poniżej prezentujemy aktualne 
zestawienie zarobków na rękę, 
radnych Rady Miejskiej w Łęcz-
nej na początku ich kadencji 
oraz obecnie.

OST

cje mieszkaniowe i zaczną 
powstawać kolejne nowe 
bloki. Nasze miasto okazuje 
się dobrym miejscem do in-
westowania i zamieszkania 
co pokazują kolejne rankingi. 
W porównaniu do innych lo-
kalnych miast płacimy mniej-
sze podatki, opłatę za śmie-
ci czy wodę. Z przyjemnych 
rzeczy warto też wspomnieć, 
że w tym roku wracają dni 
miasta, a to po latach covidu 
również dobra wiadomość. 
Nie oglądamy się za siebie. 
Pracujemy i inwestujemy!

P: Dziękuję za rozmowę.

LEX Kotuła. Radni zmienili prawo i... 
pomogli swojemu koledze
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 Doprowadził też do głębo-

kich zmian w strukturach rady 
miejskiej. Został przewodniczą-
cym komisji rolnictwa obiecu-
jąc wiele, ale później pod napo-
rem rosnącej krytyki ze strony 
sołtysów z funkcji zrezygnował. 
Brał udział w nieudanym refe-
rendum nad odwołaniem Wło-
darskiego, co również zakoń-
czyło się skandalem. Najpierw 
w lokalnej prasie przyznał, 
że porwał listy z poparciem 
wniosku o referendum, a na-
stępnie już przed prokuraturą 
twierdził, że to był tylko żart 
i żadnych głosów nie niszczył! 
Taki z tego radnego śmieszek. 
Kotuła był też gorącym orę-
downikiem opodatkowania 
obiektów i stadionu Górnika 
Łęczna, jednak po fali kryty-
ki, jaka na niego spadła, ra-
kiem z pomysłu się wycofał. 
W międzyczas ie  rozwią-
zał swój klub radnych w ra-
d z ie  m ie jsk ie j  i  n a  mo -
ment jego temat przycichł.
Dał o sobie znać po kilku miesią-
cach ciszy, za sprawą warzyw-
niaka rozstawionego pomiędzy 
osiedlami Bobrowniki i Niepod-
ległości. Zgodnie z lokalnymi 

przepisami (przyjętymi jed-
nogłośnie przez jego kolegów 
z poprzedniej rady) musiał po-
nosić opłatę targową zgodnie 
z przyjętymi stawkami, czego 
wcale nie miał zamiaru robić. 
Publicznie powiedział, że on 
opłaty targowej, która przez 
całe lata działała w Łęcznej, 
nie będzie wnosił. Od słów do 
czynów była niedługa droga 
i radny sam do urzędu doręczył 
projekt jej likwidacji. Większość 
kolegów radnych poparła wnio-
sek i po likwidacji opłaty targo-
wej Kotuła swój warzywniak 
prowadzi bez jej ponoszenia. 
Sprawa ma niestety drugie dno. 
Opłatę targową przestali płacić 
handlarze z targu na Pasterni-
ku (i tylko tego na Pasterniku). 
Kasa miasta straciła dochód, 
z którego pokrywany był koszt 
utrzymania targowiska. Teraz 
za jego odśnieżanie, toaletę, 
sprzątanie zapłacą wszyscy 
mieszkańcy Łęcznej, a nie tylko 
handlujący. Uchwała Lex Kotuła 
stała się obowiązującym pra-
wem, prawem pomagającym 
radnemu, który je forsował. 
Czy po to idzie się do lokalnej 
polityki? Wątpliwe.

OST

Niech lodowisko 
do nas jeszcze wróci





Od czerwca 2009 roku 
spółka notowana jest na Gieł-
dzie Papierów Wartościowych 

w Warszawie. Od października 
2015 roku Bogdanka wchodzi  
w skład Grupy Enea.        

BB

W ostatnich dniach odbyły 
się dwie duże akcje wykonywa-
nia świec okopowych, które 
niedługo trafi ą bezpośrednio 
na front dla żołnierzy ukraiń-
skich. Pierwsza w Spiczynie, 
druga w Cycowie.

Świece służą do ogrzania 
się, suszenia ubrań, gotowa-
nia wody. W czasie przedłu-
żającej się zimy są szczególnie 
potrzebne. 

Do ich produkcji wykorzy-
stuje się czyste puszki po kon-
serwach, karmach dla zwie-
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ogłoszenia drobne
Nauka gry na keyboardzie, pianinie - 

dzieci, dorośli. Tel. 602 811 876
Grający wodzirej / Dj - oprawa mu-
zyczna małych imprez rodzinnych, 
okolicznościowych. T. 602 811 876

Zabudowy meblowe, meble kuchen-
ne na wymiar, szafy przesuwne, me-

ble łazienkowe. Tel. 600 549 188
Sprzedam dom z działką 22ar w 

Łuszczów-Kolonia lub zamienię na 
mieszkanie. Tel. 693 374 582

Poszukuję siedliska w okolicach 
Łęcznej. T: 513 686 864

Sprzedam dom całoroczny w Białce 
Parczewskiej, blisko jeziora. 

Nowy, ok. 90 m2, działka 8 ar. 
Cena 420 tys. T. 513 686 864

WGN Biuro Nieruchomości 

Chcesz sprzedać 
mieszkanie, dom działkę? 

Potrzebujesz fachowej pomocy?  
Zadzwoń! tel. 513 686 864

Sprzedam mieszkanie M-4 w Łęcz-
nej 63m2, piętro IV/IV, Bobrowniki. 
Cena 279 tys. zł/m2. T: 513 686 864

Sprzedam działkę rolno-budowlaną z 
dostępem do Wieprza. 51 ar., w tym 
ok. 34 ar budowlane (MR). Przy-
lega do szosy. Media: gaz, prąd, 

woda. Kol. Trębaczów.
Cena: 245 tys. zł. Tel. 513 686 864

Sprzedam działkę budowlaną w 
zacisznym miejscu nieopodal Łęcz-
nej - Ciechanki. Pow. 0,476 ha. w 

całości budowlane (MR). Dojazd 
utwardzony. Media: gaz, prąd, 

woda, kanalizacja, telefon. 
Cena: 229 tys. zł. Tel. 513 686 864

LW Bogdanka rozpoczęła                       
eksploatację trzeciej ściany

Nietypowo            
na Dzień Kobiet

Udany Bieg Tropem Wilczym

W Bogdance powołano Łęczyński Klaster Energii

Świece okopowe dla żołnierzy ukraińskich

Puchaczów zostanie miastem?

Wydatki na wynagrodze-
nia pracowników starostwa są 
wyższe aż o 3,5 miliona złotych 
w porównaniu do roku 2018 
kiedy nastąpiła zmiana władzy 
i nastały porządki Krzysztofa 
Niewiadomskiego (PIS)

Kiedy Niewiadomski obej-
mował urząd po poprzedniku 
Romanie Cholewie w starostwie 
było 85,5 etatów (na dzień 26 
listopada 2018). Obecnie jest 
118 etatów z czego 11.25 wa-
katy (stan na 31 grudnia 2022). 
Wzrost o 32,5 etatu jest znaczący, 
a za liczbą pracowników poszły 
w górę zwiększone wydatki na 
pensje. W porównaniu do roku 
2018 to aż o 3,5 miliona złotych.

Starosta tłumaczy, że za-
trudnienie wynika ze zwięk-

Po raz czwarty 5 marca 
w łęczyńskim parku odbył się Bieg 
Tropem Wilczym. W inicjatywie 
chodzi o upamiętnienie żołnierzy 
antykomunistycznego podziemia, 
a także ostatniego walczącego Józe-
fa Franczaka, ps. „Lalek” - żołnierza 
Wojska Polskiego, Armii Krajowej 
i Zrzeszenia Wolność i Niezawisłość. 
Ostatniego żołnierza który ukrywał 
się do 1963 r., zginął z bronią w ręku 
podczas obławy bezpieki we wsi 
Majdan na Lubelszczyźnie. Dlate-
go też bieg na symboliczną długość 
1963 metrów.

W tegorocznej edycji udział 
wzięło 200 osób. Nie liczyło 
się zwycięstwo ani prędkość, 

a samo przebiegnięcie upamięt-
niające żołnierzy wyklętych. 
Trasa przebiegała malowniczy-
mi alejkami Parku Podzamcze 
wzdłuż brzegów dwóch łęczyń-
skich rzek: Świnki i Wieprza.

Organizatorem wydarzenia 
było stowarzyszenie Patria, jej 
szef Kamil Taracha powiedział, 
że z roku na rok przybywa no-
wych biegaczy i osób które chcą 
się zaangażować. W tym roku 
biegacze mogli skorzystać rów-
nież z zabawy goglami virtual 
quest oraz postrzelać z łuku 
dzięki Akademii Łucznictwa 
z Radzynia Podlaskiego.
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Lubelski Węgiel Bogdanka 
z sukcesem uruchomiła eks-
ploatację węgla kamiennego 
w nowej, wysokowydajnej 
ścianie kombajnowej w Polu 
Stefanów. Kopalnia prowadzi 
obecnie wydobycie trzema 
ścianami, co wynika z wcześniej 
planowanego harmonogramu 
prac - poinformowała spółka.

Lubelski Węgiel Bogdanka 
to lider na rynku producentów 
węgla kamiennego w Polsce, 
wyróżniający się na tle branży 
nowoczesnością i efektywno-
ścią wydobycia.

Zwiększenie udziału energii wytwarzanej 
ze źródeł odnawialnych w lokalnym bilansie 
energetycznym, wspieranie lokalnego rozwoju 
przedsiębiorstw cechujących się dużym zapo-
trzebowaniem na energię elektryczną w proce-
sie optymalizowania kosztów oraz zmniejszania 
ich śladu węglowego to jedne z głównych celów 
działalności powołanego k 17 lutego 2023 roku 
Łęczyńskiego Klastra Energii.

Porozumienie w tej sprawie podpisano 
w siedzibie lidera - Lubelskiego Węgla Bogdanka 
S.A. Członkom Klastra przyświeca idea rozwoju 
energetyki rozproszonej, służącej poprawie lo-
kalnego bezpieczeństwa energetycznego, przy 
optymalnych warunkach organizacyjnych, praw-
nych i fi nansowych.

- Przed jednostkami samorządowymi po-
jawiają się wyzwania podobne do tych, które 
ma przed sobą biznes - wsparcie bezpieczeń-
stwa energetycznego kraju oraz inwestycje 
na rzecz adaptacji do zmian klimatu i do-
stępność czystej, tańszej energii są jednymi 
z głównych. Jako lider efektywności w biznesie 
stawiamy na rozwiązania pozwalające łączyć 
optymalizację kosztową i produkcyjną z po-
zytywnym wpływem na środowisko. Energia 
z OZE pozwoli zarówno Spółce, jak i jej partne-
rom w Klastrze, na zredukowanie emisyjności, 
ale i stymulowanie rozwoju regionalnego. Bo-
wiem w dalszej perspektywie czasowej energia 
z OZE, jej magazynowanie czy sama produkcja 
komponentów stwarzają szansę na kreowanie 
nowych miejsc pracy dla mieszkańców Lubelsz-
czyzny. Cieszy nas ogromne merytoryczne za-

angażowanie naszych interesariuszy, z którymi 
stworzyliśmy strategię dla Klastra na najbliższe 
lata - mowa tu zarówno o przedstawicielach 
samorządów, jak i Politechnice Lubelskiej oraz 
Krajowej Izbie Klastrów Energii, najbardziej do-
świadczonym podmiocie współpracującym przy 
zakładaniu większości klastrów w Polsce. Warto 
wspomnieć, że Rada Naukowa przy Lubelskim 

Węglu Bogdanka wydała pozytywną rekomen-
dację dla strategii, podkreślając rolę energetyki 
odnawialnej dla wysiłków na rzecz ograniczania 
zmian klimatu - powiedział prezes zarządu Lu-
belskiego Węgla Bogdanka Kasjan Wyligała.

Członkiem założycielem Łęczyńskiego Kla-
stra Energii został Lubelski Węgiel Bogdanka, 
a funkcję koordynatora objęła spółka Łęczyńska 
Energetyka, której zadaniem będzie m.in. inte-
growanie jednostek samorządu terytorialnego 
i Bogdanki. Oprócz nich sygnatariuszami poro-
zumienia zostały: Politechnika Lubelska, Powiat 
Łęczyński, oraz gminy: Łęczna, Cyców, Ludwin, 
Milejów, Puchaczów i Spiczyn.
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Nie róża, nie tulipan, nie 
bukiet kwiatów. Działacze sto-
warzyszenia Gmina Spiczyn 
Wspólna Sprawa zaskoczyli 
płeć piękną w Dniu Kobiet wrę-
czając im pory.

Dlaczego właśnie znany 
z zestawu włoszczyzny por? 
Związane było to z akcją „pora 
na badania” - Wręczaliśmy 

naszym paniom pyszne pory 
wraz z krótka ulotką przypo-
minającą o badaniach pro-
filaktycznych jakie przysłu-
gują kobietom –  wyjaśniają 
organizatorzy.  Odwiedzili-
śmy okoliczne sklepy, urzę-
dy, punkty usługowe i szkoły. 
Po ciekawej akcji pory zapew-
ne nie trafi ły do wazonów, ale 
do rosołów. Akcja przyjemna 
i pożyteczna!
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rząt, a także parafinę, wosk 
oraz resztki świec, wkładów 
do zniczy, do tego tektura fali-
sta, kartony. Po odpowiedniej 
obróbce powstaje produkt, 
który wydziela umiarkowane 
światło, ale dużą ilość ciepła 
na całej powierzchni puszki 
z parafiną. Można zatem ugo-
tować na niej np. wodę na 
herbatę, ogrzać posiłek. Nie-
zbędne do poprawienia kon-
dycji fizycznej i… psychicznej 
na polu walki.

Działania będą kontynu-
owane, organizatorzy z wyprze-
dzeniem poinformują chętnych 
do niesienia pomocy.
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Starostwo spuchło od urzędników
szonej  i lości obowiązków 
i przeniesienia obsługi szkół do 
centrali, ale nie brakuje coraz 

głośniejszych głosów, że sta-
rostwo stało się przyczółkiem 
PIS w powiecie i zatrudniani są 
tam również znajomi i działacze 
parƟ i rządzącej. 
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Czy poza Łęczną w naszym 
powiecie będzie inne miasto? 
Na taką funkcję chrapkę ma Pu-
chaczów. W konsultacjach pro-
wadzonych do 19 marca gmina 
pyta mieszkańców o opinię 
w tej sprawie.

Wypowiedzieć mogą się 
mieszkańcy wsi za pośrednic-
twem sołtysów, a także wszyscy 
chętni bezpośrednio w urzę-
dzie gminy.

Jak wyjaśniał wójt Adam 
Grzesiuk chodzi przede wszyst-
kim o większy presƟ ż Pucha-
czowa jako miasta. - W związ-
ku  z przypadająca w 2023 r. 
okrągłą 160 rocznicą wybuchu 
powstania styczniowego otwo-
rzyła się dla Gminy Puchaczów 
możliwość ubiegania się o  od-
zyskanie przez miejscowość  
Puchaczów praw miejskich, 
odebranych przez władze car-
skiej jako skutek aktywnego 
uczestnictwa  mieszkańców Pu-
chaczowa i okolic w powstań-
czych walkach.

Jeśli mieszkańcy opowie-
dzą się „za” to będzie to pod-
stawa do dalszych kroków 
i złożenia wniosku przez Radę 
Gminy Puchaczów do ministra 
właściwego ds. administracji 
publicznej za pośrednictwem 
Wojewody Lubelskiego. Wnio-
sek musi zostać złożony w ter-
minie do dnia 31 marca 2023 r. 
Ewentualna zmiana jest możli-
wa od kolejnego roku.

- Konsultacje są więc wy-
mogiem, w efekcie którego 

poznamy wolę mieszkańców 
w tym temacie. A ta wiedza  po-
zwoli na podjęcie dalszej drogi 
lub będzie jasną podstawą do 
nie podejmowania dalszych 
działań w tej sprawie – wyja-
śnia Adam Grzesiuk.
Puchaczów był miastem

W 1527 roku opat Maciej 
otrzymał od króla Zygmunta 
I Starego przywilej na założenie 
miasta, które miało nazywać się 
Puchaczowem. Nowe miasto lo-
kowane na prawie niemieckim 
otrzymało herb z wizerunkiem 
św. Jana Chrzciciela i szereg 
przywilejów. Wraz z nadaniem 
prawa miejskiego zmienił się 
ówczesny wygląd osady. Wyty-
czono prostokątny rynek, który 
okalały uliczki o prostopadłym 
układzie. Puchaczów był mia-
stem ponad trzy stulecia. Po stłu-
mieniu powstania styczniowego 
władze pozbawiły wiele miaste-
czek rolniczych praw miejskich. 
W przypadku Puchaczowa we-
szły one w życie 13 stycznia 1870. 
W guberni lubelskiej 49 miaste-
czek stało się osadami.
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